



## LEEN VERBEEK

### Representing local and regional authorities to protect democratic values

In the last five years we have faced several crises, such as the ecological crisis, polarizing societies, and of course the Covid19 pandemic, to mention a few.

During these crisis local and regional authorities have been in the frontline. At the same time, during the Covid19 pandemic, we experienced how much local and regional autonomy have been put under pressure. Congress plays an important role in protecting democracy, human rights and rule of law where it is at stake.

With the fundamental values of the Council of Europe and Congress we can build peaceful, stable and harmonious societies while celebrating our diversity. With exactly this in mind, I served Congress last 4 ½ years as Chair of the Monitoring Committee.

For more than 38 years I have been active in public administration on local and regional level, starting as youth worker, later as politician. Currently I am King's Commissioner in the province of Flevoland in the Netherlands, a function comparable to that of Governor of a region. In 2010 I became member of the Congress of Local and Regional Authorities.

I see and experience what role local and regional authorities play in involving citizens in our society and public government. And I see how we as local and regional authorities and as Congress members can contribute to strengthen democracy in our home countries throughout Europe.

During the next Congress session in March you will decide on the new priorities for the next mandate. Resembling the important societal challenges of this time, varying from responses to the Covid pandemic, representative democracy and citizen participation, reducing inequalities, environmental and climate action, and digitalisation and artificial intelligence.



I am extremely motivated to work together with you on implementing the priorities through the work of the committees and both Chambers.

I will also commit myself to strengthen the Congress as a voice of more than 150.000 local and regional authorities in Europe.

Being a member of the group of Socialists Greens and Progressive Democrats, I intend to be a president for all members of our Congress, as I've done so as Chair of the Monitoring Committee.

As a member of Congress and with my passion and experience, I seek your support for my candidacy as President of Congress. Not only now, not only during the coming session, but I am seeking your support during the whole mandate of two and a half years.

Together, all aboard in the 47 Member States, we are up to the challenges in our societies!

Leen Verbeek, 13 March 2021

**Name:** Leen Verbeek  
**Place and date of birth:** 5 March 1954, Leiderdorp (the Netherlands)

**Council of Europe experience:**

2016 - present **Chair of the Monitoring Committee of the Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe (CLRAE)**  
 In 2018 elected for a second term as Chair of the Monitoring Committee  
 Full member of Congress (CLRAE)  
 Advisor of the Bureau of CLRAE  
 Member of the Bureau Group of Socialists, Greens and Progressive Democrats  
 Head Dutch delegation (since 2014)  
 Thematic spokesperson 'preventing radicalization' (2015-2018)  
 Advisor of the Venice Commission  
 Member of the Statutory Forum (since 2014)  
 Rapporteur Ensuring respect of European Charter in major crisis situations (2021)  
 Rapporteur fact-finding mission Turkey (2016-2017)  
 Missions to Bosnia-Herzegovina (post monitoring local elections, 2017),  
 Morocco (Parliamentary colloquium on decentralization, 2017), Ukraine  
 (programme on democracy, 2017), Belarus (round table conference on local  
 democracy, 2018)

2010 - 2016 **Vice-President of the Chamber of Regions (since 2014)**  
 Member of the Bureau (since 2014)  
 Full member of Congress and the Monitoring Committee  
 Vice-President Group of Socialists, Greens and Progressive Democrats (2014-2016)  
 Co-rapporteur on Local and Regional Democracy reports in Spain (2012/2013),  
 Slovak Republic (2015) and Estonia (2016)

**Work experience:**

2008 - present **King's Commissioner in the Province of Flevoland**  
 - This function is comparable to that of governor of a region. The King's Commissioner is both chair of the provincial parliament and president of the provincial government. This position is politically neutral, he is expected to offer an independent perspective on policies of the provincial government. In combining these two roles, he is able to provide continuity and balance in politics. In June 2020 reappointed for a third term of six years on the recommendation of the provincial parliament.  
 - The King's Commissioner advises the Minister of Interior Affairs on the appointment of mayors. He is a public figure representing the province on official occasions. And he defends the interests of the region on a national and international level.

2003 - 2008 **Mayor of the town of Purmerend**  
 Member of the executive board of the Amsterdam Metropolitan Region

1994 - 2003 **Verbeek Interim Management & Consultancy Ltd.**

1990 - 1994 **Alderman for the municipality of Houten for the Labour Party**

**Relevant additional functions:**

- Chair of the Committee of recommendation of Amnesty International, department Almere
- Chair of the board of Dutch Governors (Commissioners of the King)
- Chair Supervisory Board Victim Support Netherlands
- President of the Delta Metropolis Association (including Amsterdam, The Hague, Rotterdam and Utrecht)
- Co-founder and chair of International Tree Fund (rural projects Costa Rica and Guatemala)



## LEEN VERBEEK

### Représenter les autorités locales et régionales pour protéger les valeurs démocratiques

Ces cinq dernières années, nous avons été confrontés à plusieurs crises, telles que la polarisation des sociétés, la crise écologique et, bien sûr, la pandémie de Covid19, pour n'en citer que quelques-unes.

Pendant ces crises, les autorités locales et régionales ont été en première ligne. Par ailleurs, nous avons constaté, lors de la pandémie de Covid19, combien l'autonomie locale et régionale est mise sous pression. Le Congrès joue un rôle important dans la protection de la démocratie, des droits de l'homme et de l'état de droit, là où il en est question.

Grâce aux valeurs fondamentales du Conseil de l'Europe et du Congrès, nous pouvons construire des sociétés pacifiques, stables et harmonieuses tout en célébrant notre diversité.

C'est dans cet esprit que j'ai siégé au Congrès ces 4 ½ dernières années en tant que Président de la Commission de Suivi.

Je suis actif depuis plus de 38 ans dans l'administration publique aux niveaux local et régional, d'abord en tant qu'éducateur, puis en tant qu'homme politique.

Je suis actuellement Commissaire du Roi dans la province de Flevoland aux Pays-Bas, fonction comparable à celle de Gouverneur.

En 2010, je suis devenu membre du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux.

Je vois et je fais l'expérience de ce que les autorités locales et régionales font pour impliquer les citoyens dans notre société et dans le gouvernement public.

Et je vois comment nous, en tant qu'autorités locales et régionales et en tant que membres du Congrès, pouvons contribuer à renforcer la démocratie dans nos pays d'origine à travers l'Europe.

Au cours de la prochaine session du Congrès en mars, vous déterminerez les nouvelles priorités pour le prochain mandat. Dans le but de répondre aux grands défis sociétaux de cette époque, allant de la pandémie de Covid, à la démocratie représentative et à la participation citoyenne, en passant par la réduction des inégalités, l'action environnementale et climatique, et à la numérisation et à l'intelligence artificielle.



Je suis particulièrement motivé de pouvoir travailler avec vous à la mise en œuvre de ces priorités à travers le travail des commissions et des deux Chambres.

Je m'engagerai également à renforcer le Congrès qui incarne la voix de plus de 150 000 collectivités locales et régionales en Europe.

En tant que membre du groupe des Socialistes, Verts et Démocrates Progressistes, j'ai l'intention d'être un Président pour tous les membres de notre Congrès, comme je l'ai fait en tant que Président de la Commission de Suivi.

En tant que membre du Congrès, avec ma passion et mon expérience, je sollicite votre soutien pour ma candidature à la présidence du Congrès.

Non seulement aujourd'hui, non seulement au cours de la prochaine session, mais je sollicite également votre soutien tout au long de ce mandat de deux ans et demi.

Ensemble, dans les 47 États membres, nous serons à la hauteur des défis de nos sociétés !

Leen Verbeek, 13 mars 2021

Nom : Leen Verbeek  
Lieu et date de naissance : 5 mars 1954, Leiderdorp (Pays-Bas)

**Expérience au sein du Conseil de l'Europe :**

2016 - présent **Président de la Commission de Suivi du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe (CPLRE)**  
Élu en 2018 pour un second mandat à la présidence de la Commission de Suivi  
Membre titulaire du Congrès (CPLRE)  
Membre participant du Bureau du CPLRE  
Membre du Groupe du Bureau des Socialistes, des Verts et des Démocrates Progressistes  
Chef de la délégation néerlandaise (depuis 2014)  
Porte-parole thématique « Prévention de la radicalisation » (2015-2018)  
Représentant du Congrès auprès de la Commission de Venise  
Membre du Forum Statutaire (depuis 2014)  
Rapporteur Assurer le respect de la Charte européenne dans les situations de crise majeure (2021)  
Rapporteur d'une mission d'information en Turquie (2016-2017)  
Missions en Bosnie-Herzégovine (suivi des élections locales de 2017), au Maroc (Colloque parlementaire sur la décentralisation, 2017), en Ukraine (programme sur la démocratie, 2017), en Biélorussie (table ronde sur la démocratie locale, 2018)

2010 - 2016 **Vice-président de la Chambre des Régions (depuis 2014)**  
Membre du Bureau (depuis 2014)  
Membre Titulaire du Congrès et de la Commission de Suivi  
Vice-Président du Groupe des Socialistes, Verts et Démocrates Progressistes (2014-2016) Co-rapporteur sur les rapports sur la démocratie locale et régionale en Espagne (2012/2013), en République slovaque (2015) et en Estonie (2016)

**Expérience professionnelle :**

2008 - présent **Commissaire du Roi dans la province de Flevoland**

- Cette fonction est comparable à celle de Gouverneur d'une région. Le Commissaire du Roi est à la fois président du parlement provincial et président du conseil exécutif. Cette position est politiquement neutre, il faut assurer une perspective indépendante sur la politique du gouvernement régional En combinant ces deux rôles, il est capable d'assurer une continuité et un équilibre en politique En juin 2020, j'ai été reconduit dans mes fonctions pour un troisième mandat de six ans sur recommandation du parlement provincial.
- Le Commissaire du Roi conseille le Ministère des Affaires Intérieures sur la nomination des maires. Il est une personnalité publique représentant la province à des occasions publiques et officielles. Il défend les intérêts de la région aux niveaux local, national et international.

2003 - 2008 **Maire de la ville de Purmerend**  
Membre du comité exécutif de la Région Métropolitaine d'Amsterdam

1994 - 2003 **Verbeek Interim Management & Consultancy Ltd.**

1990 - 1994 **Échevin de la municipalité de Houten pour le Parti Travailleiste**

**Fonctions supplémentaires pertinentes :**

- Président du Comité de recommandation d'Amnesty International, département Almere
- Président du conseil des Gouverneurs néerlandais (Commissaires du Roi)
- Président du Comité de Surveillance Victim Support Netherlands
- Président de l'association Delta Metropolis (incluant Amsterdam, La Haye, Rotterdam et Utrecht)
- Cofondateur et président de l'International Tree Fund (projets ruraux au Costa Rica et au Guatemala)

[www.flevoland.nl](http://www.flevoland.nl)